

首屆香港桂冠論壇

THE INAUGURAL HONG KONG LAUREATE FORUM

首屆香港桂冠論壇將於2021年11月15-20日在香港科學園舉行。旨在讓來自世界各地的青年科學家參加為期一周的活動，包括世界級的學術研討會、對談會、工作坊，與參與論壇的邵逸夫獎得獎者有充分的交流機會，以從中得到啟發。敬請關注我們的網站和社交媒體以獲取更多資訊。

The inaugural Hong Kong Laureate Forum will be held on 15-20 November 2021 at the Hong Kong Science Park. It aims to inspire young scientists from around the world through participation in a week-long programme consisting of world-class intellectual seminars, dialogues, workshops, etc. and provide ample opportunities for exchanges between the participating Shaw Laureates and the young scientists. Stay tuned to our website and social media for more details.

聯絡我們 香港桂冠論壇委員會
Contact Us The Council of the Hong Kong Laureate Forum

☎ 2905 6507

🌐 www.hklaureateforum.org



主辦機構
Organizer



主要贊助機構
Principal Sponsor

李兆基基金
LEE SHAU KEE FOUNDATION

合作伙
Partner

THE
SHAW
PRIZE
邵逸夫獎

香港 HONG
KONG
桂冠論壇 LAUREATE
FORUM

匯聚頂尖思維 • 啟發科學成就
Meeting of Inspirational Minds



15-20
NOVEMBER
2021

2021年11月15-20日

香港科學園 Hong Kong Science Park



香港 HONG
KONG
桂冠論壇 LAUREATE
FORUM

香港桂冠論壇是一個聯繫當代和新一代科研領袖的世界級學術交流盛會。論壇將由香港桂冠論壇委員會主辦，委員會是在香港特別行政區政府的全力支持下，由香港知名人士和學者組成的非政府組織。感謝李兆基基金慷慨承諾論壇全數贊助和邵逸夫獎基金會支持，委員會於2019年5月14日成立。

The Hong Kong Laureate Forum is aspired to be a world-class academic exchange event to connect the current and next generations of leaders in scientific pursuit. It will be organized by the Council of the Hong Kong Laureate Forum, a non-government organization formed by distinguished personalities and academics of Hong Kong, with the full support of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region. Thanks to the generosity of Lee Shau Kee Foundation which has pledged full sponsorship for the Forum and the support of the Shaw Prize Foundation, the Council was launched on 14 May 2019.

使命 MISSION

- 促進不同世代、文化和領域的科學家互相交流；
 - 透過加強世界各地青年科學家的聯繫，以支援香港和國際社會的青年發展；
 - 提升香港年輕一代對不同科技領域的認識和興趣；以及
 - 與社會各界攜手合作，鼓勵他們積極參與，推動香港科學和科技各個領域的教育和交流。
- To foster the exchanges among scientists of different generations, cultures and disciplines;
 - To support youth development in Hong Kong and the international community through facilitating networking among young scientists from different parts of the world;
 - To promote understanding and interests of the young generation in Hong Kong in various disciplines in science and technology; and
 - To cooperate with and involve different sectors of the community in promoting education and exchanges in various disciplines in science and technology in Hong Kong.

論壇將邀請邵逸夫獎各屆得獎者出席。

在已故邵逸夫爵士的遠見卓識和慷慨資助下，邵逸夫獎於2002年設立。邵逸夫獎為國際性獎項，得獎者應仍從事於有關的學術領域，並在近期獲得突破性的成果，及在學術和科研或應用上有傑出貢獻，或在其他領域有卓越成就。該獎項旨在推動社會進步，提高人類生活質素，豐富人類精神文明。

邵逸夫獎由天文學、生命科學與醫學和數學科學三個學科組成，自2004年以來每年由邵逸夫獎基金會頒發。在80多個邵逸夫獎得獎者中，多位還獲得其他世界知名的國際獎項，包括14位同為諾貝爾獎得獎者、9位獲得拉斯克獎、5位獲得菲爾茲獎，以及2位獲得阿貝爾獎。

The forum will invite the participation of recipients of our home-grown Shaw Prize.

The Shaw Prize was established under the vision and generosity of the late Sir Run Run Shaw in 2002. It is an international award to honour individuals who are currently active in their respective fields and who have recently achieved distinguished and significant advances, who have made outstanding contributions in academic and scientific research or applications, or who in other domains have achieved excellence. The award is dedicated to furthering societal progress, enhancing quality of life, and enriching humanity's spiritual civilization.

The Shaw Prize consists of three disciplines, namely, Astronomy, Life Science and Medicine, and Mathematical Sciences and is presented annually by the Shaw Prize Foundation since 2004. Among over 80 Shaw Laureates, many of them have been awarded other world-renowned international awards, including 14 Nobel Prize awardees, 9 Lasker Awards winners, 5 Fields Medalists and 2 Abel Prize recipients.

THE SHAW PRIZE 邵逸夫獎